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Editorial
Κάντο όπως η Πολωνία

Τί έγραφα χθες για το τί έχει ανάγκη η
ελληνική οικονομία ;

Να επιταχύνει την όλη διαδικασία
μετάβασης στο νέο παραγωγικό μοντέλο .

Πώς θα γίνει αυτό ;

Με έμφαση στην πρωτογενή παραγωγή
και τη μεταποίηση ;

Ναι.
Αδιαμφισβήτητα .

Αλλά και με επένδυση στην έρευνα και
την καινοτομία .

Και ένας από τους τομείς, που μπορεί
να βοηθήσει σημαντικά σε αυτή την
κατεύθυνση , είναι το φάρμακο .

Ένας κλάδος, ο οποίος έχει ήδη σηκώσει
και με το παραπάνω το μέρος της
ευθύνης , που του αναλογεί, μέσω του
clawback .

Ενός καταστροφικού μηχανισμού , δηλαδή
- έτσι όπως εφαρμόζεται στην Ελλάδα - ,

που προβλέπει την επιστροφή χρημάτων
από φαρμακευτικές εταιρείες προς τον
ΕΟΠΥΥ, όταν η συνολική φαρμακευτική
δαπάνη υπερβαίνει το προκαθορισμένο
όριο του προϋπολογισμού . Δηλαδή , όταν
τα δημόσια νοσοκομεία - άρα , το ίδιο το
κράτος - παραγγέλνουν περισσότερα
φάρμακα από τα προϋπολογισθέντα , διότι
τα χρειάζονται !
Για να το πω πιο απλά , αν οι

φαρμακευτικές εταιρείες πουλάνε
φάρμακα αξίας μεγαλύτερης από το
προβλεπόμενο ποσό, οφείλουννα
επιστρέψουν τη διαφορά στον ΕΟΠΥΥ.

Προσωπικά , διαφωνώ με τον μηχανισμό
αυτόν-καθαυτόν, αλλά αυτό σηκώνει
μεγάλη συζήτηση .

Ο μηχανισμός υπάρχει , αλλά - όπως
πολλά πράγματα στη χώρα του πράσινου
ήλιου - εφαρμόζεται καθ' υπερβολή .

Δηλαδή , όταν το ποσοστό επιστροφής
φτάνει το 80% και 85% , ενώ στην Ευρώπη
παίζει πέριξ του 35%, οδηγούμαστε
σε καταστάσεις , όπως αυτή, που μου
περιέγραφε επικεφαλής πολυεθνικής
εταιρείας , η οποία δραστηριοποιείται και
στη χώρα μας:

"Θέλουμε να φέρουμε νέα σκευάσματα ,

που είναι απολύτως απαραίτητα σε
συγκεκριμένες ομάδες ασθενών, αλλά εκ
των πραγμάτων δεν μπορούμε, διότι θα
είναι ζημιογόνα" .

θα πουν τώρα κάποιοι (ξέρετε ποιοι) :

"Μα καλά , όταν πρόκειται για τη θεραπεία
ασθενών, αυτοί κοιτάνε την κερδοφορία
τους;" .

Συμβαίνει οι φαρμακευτικές , τις
τελευταίες πολλές πολλές δεκαετίες , να
επενδύουν στην έρευνα και τις κλινικές
μελέτες, ώστε να βγάζουν φάρμακα , που
να αντιμετωπίζουν αποτελεσματικότερα
τις όποιες ασθένειες .

Και , για να γίνει αυτό , συμβαίνει να
χρειάζονται κεφάλαια .

Δηλαδή , να βγάζουν κέρδη (θυμίζω ξανά
τη γνωστή ατάκα του αειμνήστου Ανδρέα
Βγενόπουλου , ότι "Δεν υπάρχουν κακοί
κερδοσκόποι , (...) έχετε ακούσει ποτέ να
υπάρχει η λέξη χασοσκόπος ; ") .

Συνεπώς, στην Ελλάδα , δεν υπάρχει
περίπτωση οι πολυεθνικές του φαρμάκου
να συνεχίσουννα φέρνουν περισσότερα
καινοτόμες θεραπείες;

Φυσικά και θα μπορούσαν.

Αν υπήρχε καλύτερη συνεργασία, μια
"Συμφωνία Συνεργασίας" με την Ελληνική
Δημοκρατία .

Αν , δηλαδή , όπως στις ελληνικές
φαρμακοβιομηχανίες δίνεται – και
ορθώς - η δυνατότητα , αντί επιστροφής

-

χρημάτων, να κατασκευάζουν εργοστάσια
παραγωγής φαρμάκων, να δινόταν η
αντίστοιχη δυνατότητα στις πολυεθνικές
- που δεν παράγουν εδώ , με βάση τη
στρατηγική τους – να δημιουργούν
κέντρα κλινικών μελετών, που ενισχύουν
τη δημόσια υγεία και παράγουν και
οικονομικές υπεραξίες.

-

-

θυμίζω ότι αυτά τα κέντρα αποτελούν
πεδίο δόξης λαμπρό για την ανάπτυξη
νέων καινοτόμων φαρμάκων, που
βοηθούν στη θεραπεία ασθενειών.

Αυτό κάνει εδώ και πολλά χρόνια το
Βέλγιο , αλλά το ίδιο κάνει – και με
ταχύτατη ανάπτυξη - τα τελευταία χρόνια
η Πολωνία (αλλά και άλλες χώρες, όπως
η Ρουμανία και η Βουλγαρία) .

Δηλαδή , το κράτος θα χάνει λεφτά για να
βγάζουν νέα φάρμακα και να πλουτίζουν
οι πολυεθνικές του φαρμάκου :

Όχι .

Το κράτος θα βγάζει μια χαρά λεφτά
από αυτό , αφού έτσι οι πολυεθνικές
θα επενδύουν στα κέντρα αυτά πολύ
περισσότερα χρήματα από όσα πρέπει
να επιστρέψουν, λόγω του ενός από τα
υψηλότερα clawback στην Ευρώπη .

Επιπλέον , θα απασχολούν τα δυνατά
ελληνικά μυαλά του κλάδου , που
σήμερα εργάζονται σε αντίστοιχα κέντρα
άλλωνχωρών. Και , φυσικά , έτσι, ακόμα
Περισσότερα σύγχρονα , καινοτόμα
φάρμακα θα είναι άμεσα προσβάσιμα και
σε Έλληνες ασθενείς.

Δεν θέλει κόπο , θέλει τρόπο .

Τόσο απλά .

ΝεκτάριοςΒ. Νώτης
τροφοδώντας
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